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   تعد الوسائط الفائقة التداخل ( الهيبرميديا ) أداة تعليمية تتحد فيها مجموعة من الارتباطات المتشعبة للمعلومات في تتابع يتناسب وقدرات المتعلم لتشكيل بيئة تسمح للمتعلم بالتحكم في المعلومات بل وتضعها في متناوله من خلال إتاحة التكامل بين الرسوم البيانية والصوت والرسوم المتحركة من خلال هذه البيئة وكذلك التعامل المباشر مع المعلومات المخزونة على شرائط الفيديو وأقراص الكومبيوتر . لذا سعت الباحثة  الاستفادة من الإمكانات التي تتيحها تكنولوجيا التعليم والتعلم واستخدامها بطريقة منهجية منظمة في تصميم بيئات تعليمية مختلفة وفعالة في التعلم الحركي بصفة عامة والجمناستك الإيقاعي بصفة خاصة .

وهدفت الدراسة إلى :

· تصميم منهج تعليمي باستخدام ( الهيبرميديا ) .

· التعرف على تأثير المنهج التعليمي باستخدام (الهيبرميديا)في تعلم المرجحة الدائرية المتعاكسة مع خطوة الفالس والضرب الإيقاعي بالشاخص.
    واستخدمت المنهج التجريبي على عينة من طالبات المرحلة الأولى في كلية التربية الرياضية للبنات بلغ عددها ( 20 ) طالبة.مقسمين الى مجموعتين تجريبية وضابطة وبواقع 10 طالبة  لكل مجموعة خلال المدة من 21 / 1 / 2009 والى غاية 21 / 3 / 2009. في القاعة الداخلية ومختبر الحاسبات لكلية التربية الرياضية للبنات - الوزيرية ، والقاعة الداخلية للجمناستك ( للبنات ) في كلية التربية الرياضية- الجادرية .

 وفي ضوء النتائج التي توصلت إليها الباحثة من خلال التجربة الميدانية والمعالجات الإحصائية المناسبة فقد تم التوصل الى ان:

· كلا الأسلوبين ( الهيبرميديا ) ، والأسلوب المتبع لهما تأثير ايجابي في تعلم المرجحة الدائرية المتعاكسة مع خطوة الفالس والضرب الإيقاعي. 

· تفوق أسلوب(الهيبرميديا)على الأسلوب المتبع ايجابياً في تعلم المرجحة الدائرية المتعاكسة مع خطوة الفالس والضرب الإيقاعي. 
   وفي ضوء ما توصلت إليه الباحثة من نتائج ، توصي الباحثة بـ:

· استخدام ( الهيبرميديا ) عن طريق الحاسوب في تعلم المرجحة الدائرية المتعاكسة مع خطوة الفالس والضرب الإيقاعي. 

· استخدام الحاسوب وسيلة مساعدة لتوظيف أسلوب الهيبرميديا عن طريق البرمجة في عملية التعلم لتوفير الوقت والجهد من المدرس في إيصال المادة العلمية .
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   Is Hypermedia overlap (Alhiebermedia) educational tool unite a group of links to cross-cutting information in the sequence of commensurate with the capabilities of the learner to form an environment that allows the learner to control the information and even put at its disposal by allowing the integration of graphics, sound and animation through this environment as well as dealing directly with the information stored on video tapes and computer discs. Therefore, the researcher sought to take advantage of the possibilities offered by technology teaching and learning and use of systematic methodology in the design of different learning environments and effective in motor learning in general and rhythmic gymnastics in particular. 
The study aimed to: 
 design a curriculum using( (Alhiebermedia). 
( identify the impact of the curriculum using (Alhiebermedia) to learn the weighted opposite circular waltz step with the rhythmic beating Baha_khas. 
    And used the experimental method on a sample of students in the first stage in the Faculty of Physical Education for Girls numbered (20) students. Divided into two experimental and control group and by 10 students for each group during the period from 01/21/2009 and until 21/03/2009. In the hall of the Interior and Computer Laboratory of the Faculty of Physical Education for Girls - Waziriya, and the hall's internal Jmnacetk (for girls) in the Faculty of Physical Education - Jadriyah. 
 In the light of the findings of the researcher during the field experience and appropriate statistical treatment has been reached that: 
( both methods (Alhiebermedia), and the method for the positive impact of learning weighted opposite circular waltz step with the rhythmic beating. 
 success of the method( (Alhiebermedia) on the method used to learn a positive weighted opposite circular waltz step with the rhythmic beating. 
   In the light of the findings of a researcher from the results, the researcher recommends to: 
( use (Alhiebermedia) through the computer to learn the weighted opposite circular waltz step with the rhythmic beating. 
( use a computer and means of helping to recruit method Alhiebermedia through programming in the learning process to save time and effort of the teacher in the delivery of scientific material.
